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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering verkställdes. 

2. Maria Antonsson (MP) och Therese Carlborg (M) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 26 augusti 2016. 

4. Anmäldes att protokollet från den 16 juni 2016 justerades 

den 17 juni 2016. 

5. Dagordningen godkändes. 
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§ 2  

Klättervägg i Tessinparken 

Beslut 

1. Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att föra 

diskussion med idrottsförvaltningen och 

exploateringskontoret om att anlägga klättringsmöjligheter 

på Sportfältet respektive inom Norra Djurgårdsstaden. 

 
Ärendet 

Förvaltningen instämmer med förslagsställaren om att klättring 

skulle komplettera de möjligheter till träning och lek som finns 

på Östermalm. Förvaltningen anser dock att Tessinparken inte är 

rätt plats för att anlägga ytterligare aktivitetsytor. Anledningen 

är att Tessinparken ingår i Kungliga Nationalstadsparken som 

en smal men mycket viktig grön länk och ekologisk 

spridningskorridor mellan Norra och Södra Djurgården. 

Förvaltningen arbetar därför med att förstärka de gröna värdena 

i denna del av parken.  

 

Platser som förvaltningen anser passar bättre för klätterväggar är 

vid Kampementsbadets utomhusgym på Sportfältet eller inom 

stadsutvecklingsområdet Norra Djurgårdsstaden.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juli 2016. 

Dnr 2016-291-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Breitenfeldsgatans gräsyta 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen delar förslagsställarens uppfattning om att en mer 

grönskande och tätare gräsmatta är önskvärd.  

 

Förvaltningen har därför anlitat en expert på gräs och gräsytor 

som arbetat med att försöka förbättra gräsytan. Bland annat har 

gräset såtts om med skuggtåliga grässorter varje vår de senaste 

fyra åren. Expertens bedömning och slutsats av detta är dock att 

förutsättningarna på platsen inte medger en bättre yta än den vi 

ser idag. Huvudproblemet ligger i att ytan skuggas av de 

omgivande oxlarna. 

 

Då Breitenfeldsgatans träd ligger utanför stadsdelsnämndens 

ansvarsområde föreslår förvaltningen att stadsdelsnämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att föra diskussion med trafikkontoret 

om behovet av att byta ut oxlarna mot träd som skuggar mindre. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juli 2016. 

Dnr 2016-323-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

TAGE-skåp (ta och ge-skåp)på alla förskolor 

Beslut 

Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens utlåtande. 

 
Ärendet 

Ett medborgarförslag inkom den 19 maj 2016 om att införa 

TAGE-skåp (TAGE syftar på byte av kläder genom att ta och att 

ge) på samtliga förskolor i Stockholm. Förslagsställaren 

framhåller att det finns familjer som inte har ekonomisk 

möjlighet att införskaffa kläder i rätt storlekar till sina barn. 

Klädbyten genom ett skåp på förskolan kan vara ett sätt att öka 

möjligheten för alla barn till adekvata kläder i rätt storlekar. Mot 

bakgrund av detta föreslår förslagsställaren att varje förskola i 

Stockholm införskaffar ett TAGE- skåp för byte av kläder.  

Förvaltningen är positiv till förslaget, under förutsättning att det 

görs tydligt vem som ansvarar för skötsel och översyn av 

kläderna som lämnas in.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 juni 2016. 

Dnr 2016-314-1.2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Förstudie för utredning av möjlighet till förskolebuss i 
Östermalms stadsdelsnämndsområde 

Beslut 

Att godkänna förvaltningens förslag till beslut med 

nedanstående tillägg. 

Att förvaltningen även får i uppdrag att upprätta en 

lokalförsörjningsplan för förskolorna inom Östermalms 

stadsdelsnämndsområde. 

Att därutöver anföra; 

 

Vi ser positivt på att förvaltningen utreder möjligheten till att 

införskaffa en klimatsmart förskolebuss för att bl.a. öka 

flexibiliteten och tillgängligöra naturområden för de äldre 

förskolebarnen. Önskvärt är att förstudien även tar arbetsmiljön 

för personalen i beaktande. 

Det är med viss oro vi följt de senaste årens utveckling där 

bostadsrättsföreningar har sagt upp ett flertal förskolor, både 

kommunala och privata. Det är en osäkerhetsfaktor som gör att 

vi vill att förvaltningen tar fram en långsiktig 

lokalförsörjningsplan för förskolorna så att förskoletillgången är 

säkrad på sikt.  

I lokalförsörjningsplanen bör möjligheten att förvärva 

fastigheter/lägenheter i strategiska områden inom 

stadsdelsområdet, genom Fastighetskontoret eller 

Exploateringskontoret, utredas. I planen ska även strategier för 

alternativa lokalförsörjningslösningar redovisas. Vi önskar även 

att det upprättas en förteckning över vilka av våra förskolor som 

hyr av bostadsrättsföreningar och avtalstidens längd för dessa, 

samt att det görs en bedömning över sannolikheten över att få 

fortsätta bedriva förskoleverksamhet i dessa lokaler. 

 
Ärendet 

Ett stort bestånd av de kommunala förskolorna på Östermalm 

hyr lokaler av bostadsrättsföreningar. Det kan finnas en risk för 

uppsägning av kontraktet och förvaltningen behöver därför ha 

flexibla lösningar i beredskap. Av ovan nämnda skäl föreslås att 

nämnden ger förvaltningen uppdraget att göra en förstudie för 

att utreda möjligheten att införskaffa en förskolebuss som kan 

knytas till en befintlig förskola. Därmed ökas kapaciteten genom 

fler förskoleplatser och kvaliteten genom att barnen enkelt får 

tillgång till stora naturområden för lek och fysisk aktivitet. 

Förstudien pågår under hösten 2016 och dess resultat 

presenteras i stadsdelsnämnden i januari 2017. 
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Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 juni 2016. 

Dnr 2016-395-1.2.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) lade 

för majoritetens del fram ett förslag och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom detta. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade tillsammans 

med tjänstgörande ersättare Mats Hasselgren (L) bifall till 

oppositionens gemensamma förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut. 

Huvudförslaget det vill säga förvaltningens förslag till beslut, 

majoritetens förslag till beslut och oppositionens förslag till 

beslut. 

 

Nämnden godkände ordförandes förslag till propositionsordning 

och ställde de tre förslagen mot varandra och fann att nämnden 

bifallit majoritetens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Mats Hasselgren (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut samt ersättaryttrande 

 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

 

2. Att därutöver anföra 

 

Östermalms stadsdelsnämnd ska erbjuda förskolor med hög 

kvalitet, kvalificerad pedagogik och stor valfrihet. Under de två 

gångna mandatperioderna har Östermalms förskolor varit en av 

stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av 

landets minsta barngrupper, genomgående hög kvalitet och stor 

mångfald i pedagogiska inriktningar. För att öka andelen 

förskollärare på våra förskolor behöver vi vidare arbeta aktivt 

med att öka förskolläraryrkets attraktionskraft.  

 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

25 augusti 2016 
Blad 8 

 

  

För att klara behovet av barnomsorgsplatser på Östermalm och 

möta efterfrågan på platser, behöver Östermalms föräldrar 

känna att det finns en stabilitet i utbud av förskoleplatser. 

Alliansen ser med oro på den utveckling vi nu ser med förslag 

om en ambulerande förskolebuss. 

 

Förskolan är ett av Östermalms stadsdelsnämnds kärnuppdrag, 

med uppdraget att säkra att varje barn får en bra start i livet. I 

ärende 5 föreslås en förstudie för att utreda möjligheten att 

införskaffa en egen buss, i syfte att öka förskoleverksamheternas 

kapacitet och kvalitet.   

 

I ärendet anförs att en osäkerhet i befolkningsprognosen och det 

stora in- och utflyttningen som sker i Stockholm gör det svårt att 

prognosticera för exakt behov av antalet platser i stadsdelens 

förskoleverksamheter. Vidare konstateras att ett stort bestånd av 

de kommunala förskolorna på Östermalm hyr lokaler av 

bostadsrättsföreningar och att det medför en risk för uppsägning 

av kontrakten. 

 

Alliansen ser med oro på denna utveckling. Alla barn och 

föräldrar på Östermalm ska kunna känna sig trygga med en 

ordentlig förskoleplats. Det kräver planering, framförhållning 

och ordentlig styrning av förskoleverksamheten. Inte temporära 

lösningar i elfte timmen. Alliansen ser med oro på den 

föreslagna vägen att långsiktiga demografiska utmaningar 

hanteras med kortsiktiga lösningar.  

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon tjänstgjort i 

nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas reservation. 
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§ 6   

Skrivelse om socialtjänsten 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Therese Carlborg m.fl. (M), Mimmi Deljerud Engholm (L) och 

Steven Crosson (KD) har i en skrivelse från 2016-04-14 

framfört att ärendetillströmningen till socialtjänsten under 2015 

ökade kraftigt och att 12 av 14 stadsdelsnämnder redovisar 

underskott inom socialtjänsten. Det tas också upp att det har 

blivit allt svårare att rekrytera och behålla personal med 

erfarenhet och kompetens. Mot bakgrund av detta önskar 

författarna till skrivelsen svar på hur stadsdelsförvaltningen ser 

på möjligheten för ett stadscentralt ramavtal för bemanning av 

socialsekreterare samt på möjligheten till en grundlig 

stadsövergripande genomlysning för att undersöka 

socialsekreterarnas arbetssituation, de stora budgetunderskotten 

inom socialtjänsten och hur rekryteringsproblemen kan lösas. 

Förvaltningen ser positivt på ett stadscentralt ramavtal för 

bemanning av såväl socialsekreterare som biståndshandläggare 

och har sagt ja till en intresseförfrågan och kommer att delta i 

upphandlingen Stockholms stads serviceförvaltning genomför 

med start i början av hösten 2016. Förvaltningens socialtjänst 

har inget underskott för närvarande, och har inte haft så på flera 

år.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 juli 2016. 

Dnr 2016-234-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Modulbostäder på Östermalm 

Beslut 

Skrivelsen anses besvarad med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Therese Carlborg m.fl. (M), Mimmi Deljerud Engholm (L), 

Malin Björk (C) och Steven Crosson (KD) tar i en skrivelse från 

den 16 juni 2016 upp att förslaget om modulbostäder på Gärdet 

väcker frågor kring bevarandet av nationalstadsparken. 

Förvaltningen har inte deltagit i någon inventering av lämpliga 

lokaler och platser för nyanlända. Förvaltningen hade heller inte 

fått någon information från staden om att förfrågan ställts till 

Kungliga Djurgårdsförvaltningen om att få bygga tillfälliga 

modulhus för nyanlända på Gärdet innan uppgifterna fanns i 

media. Kungliga nationalstadsparken är huvudstadens gröna oas 

och ett populärt område för stadsdelens invånare och turister, 

och det är förvaltningens hållning att området så också ska 

förbli. Förvaltningens principiella hållning kring modulbostäder 

i nationalstadsparken är att om Kungliga Djurgårdsförvaltningen 

föreslår mark som bedöms kunna vara lämpliga för tillfälliga 

modulbostäder, bör förvaltningen och staden överväga att 

använda marken. Kravet är dock att förvaltningen tidigt 

involveras i processen för att invånarnas behov av information 

ska tillgodoses.   

 
Ärendets beredning 

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 juli 2016. 

Dnr 2016-366-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Beslut 

Förordnande att begära polishandräckning enligt 43 § 1 st 2 p. 

lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) inom 

nämndens eget ansvarsområde ges till följande tjänstemän: 

 

Christina Witt 

enhetschef familjeenheten 

 

Stina Löfström 

enhetschef familjeenheten 

 

samt socialsekreterarna vid familjeenheten 

 

Linda Tobiesen 

Ulla Roth 

Christina von Zweigberk 

Denice Svensson 

Catrine Ahlman 

 
Ärendet 

Det är nu aktuellt att uppdatera beslut avseende rätt att begära 

polishandräckning, som fattades senast av stadsdelsnämnden 

2014, med anledning av ny personal i berörda befattningar. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 augusti 2016. 

Dnr 2016-428-1.2.5.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Serveringstillstånd till Norra Bryggan 

Beslut 

1. Högdala Invest AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Högdala Invest AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang, måndag till 

söndag mellan kl. 11.00 – 01.00 samt i uteservering måndag till 

söndag mellan kl. 11.00 – 22.00. Ansökan om 

serveringstillstånd avser restaurang Norra bryggan på 

Husarviksgatan 10. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte 

att alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra 

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 juni 2016. 

Dnr 2016-305-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Serveringstillstånd till Oktaven Restaurang 

Beslut 

1. Recept i Stockholm AB bör utifrån en social bedömning 

beviljas stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten 

få servera vin, starköl, spritdrycker och andra jästa 

alkoholdrycker i restaurang Oktaven Restaurang enligt 

ansökan. 

2. Recept i Stockholm AB beviljas stadigvarande 

serveringstillstånd i slutet sällskap i Oktaven Restaurang 

enligt ansökan. 

3. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

4. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Recept i Stockholm AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänhet, dagligen i restaurang, mellan 

kl. 11.00 – 01.00, i uteservering dagligen mellan kl. 11.00 – 22. 

00 samt till slutet sällskap i restaurang måndag till söndag 

mellan kl. 11.00 – 01.00. Ansökan om serveringstillstånd avser 

Oktaven Restaurang på Valhallavägen 103. Östermalms 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 juni 2016. 

Dnr 2016-311-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Serveringstillstånd till Restaurang Proviant Gärdet  

Beslut 

1. Proviant Gärdet AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Proviant Gärdet AB ansöker om stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten, i restaurang, måndag till 

söndag mellan kl. 11.00 – 01.00 samt i uteservering söndag till 

torsdag mellan kl. 11.00 – 22.00 och fredag till lördag mellan kl. 

11.00 – 23.00. Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang 

Proviant Gärdet på Valhallavägen 113 A. Östermalms 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholsserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 juli 2016. 

Dnr 2016-341-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Serveringstillstånd till Restaurang Sushi Oi 

Beslut 

1. Sushi Oi bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Sushi Oi ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten, i restaurang, måndag till söndag mellan kl. 11.00 – 

22.00 Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang Sushi Oi 

på Karlavägen 36. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte 

att alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra 

någon nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juli 2016. 

Dnr 2016-375-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Serveringstillstånd till restaurang Alma 
 
Beslut 

1. Notta 8 AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten få 

servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker enligt ansökan. 

2. Nämnden överlämnar yttrandet till 

socialnämnden/tillståndsenheten. 

3. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Notta 8 AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten i restaurang, måndag till söndag, klockan 11.00 – 

01.00. Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang Alma på 

Nybrogatan 8. Östermalms stadsdelsförvaltning finner inte att 

alkoholsserveringstillstånd enligt ansökan skulle medföra någon 

nackdel utifrån en social bedömning och föreslår därför 

stadsdelsnämnden att tillstyrka ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 juli 2016. 

Dnr 2016-403-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Namngivelse av skolgården på Kommendörsgatan 31 
till Anna Ahlströms plan 

Beslut 

Remissen besvaras med att föreslå avslag på motionen. 

 

Att därutöver anföra 

 

Stockholms stad fastställer inte namn på skolgårdar enligt 

stadens namn- och belägenhetsadresstadga. 

 

Stadsbyggnadsnämndens namnberedning, där remissen redan 

har besvarats anser: ”att det finns andra lämpligare sätt att 

memorera Anna Ahlström i anslutning till den nuvarande skolan 

än genom namnsättning av plats.” 

 
Ärendet 

Anna Ahlström var en av flera kvinnliga skolpionjärer vid 

sekelskiftet 1800/1900 och 1902 grundade hon Nya 

Elementarskolan för flickor. 1958 ströks namnet Fredrika 

Bremerplan som utgjorde skolgården med adress Kommendörs-

gatan 31 i Stockholm. Anledningen till att namnet på 

skolgårdsytan utgick var att Fredrika Bremer på 50-talet fått en 

särskild gata uppkallad efter sig i Fruängen utanför Stockholm. 

Sedan dess har skolgården inte något särskilt namn. År 1995 

köpte Carlssons skola det ursprungliga skolhuset och bedriver 

idag skolverksamhet i byggnaden. 

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget att uppkalla 

skolgården/planen utanför Kommendörsgatan 31 efter den 

ursprungliga skolans stiftarinna, i syfte att påminna om hennes 

betydelse i kampen för flickors rätt till samma utbildning som 

pojkar.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 juli 2016. 

Dnr 2016-172-1.5.3. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) lade 

för majoritetens del fram ett förslag och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom detta. 
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Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade tillsammans 

med tjänstgörande ersättaren Mats Hasselgren (L) bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit majoritetens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Mats Hasselgren (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för förvaltningens förslag till beslut enligt nedan. 
 

Förslag till beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort 

i nämnden hade hon ställt sig bakom förvaltningens förslag till 

beslut. 
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§ 15   

Samverkan mellan skola och socialtjänst 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Lotta Edholm och Isabel Smedborg Palmqvist, båda 

Liberalerna, har i en motion beskrivit att en bra utbildning är 

den viktigaste skyddsfaktorn för att det ska gå bra i livet för 

barn och unga med utsatta uppväxtvillkor. För att stärka 

samverkan mellan skola och socialtjänsten har bland annat 

projekten SkolFam och PPSS (Pilotprojekt skola-samverkan) 

tagits fram. Stadsrevisonen har granskat hur samverkan fungerar 

idag och identifierat ett antal förbättringsområden där 

fullmäktiges intentioner inte har förverkligats. Östermalms 

stadsdelsnämnds socialtjänst har inte omfattats av 

granskningarna, ej heller har skolor från stadsdelsområdet 

medverkat. Förvaltningens uppfattning är att samverkan med 

skolorna fungerar men kan förbättras. En bidragande orsak till 

det är att skolpersonal uteblir från samverkansmötena.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 juli 2016. 

Dnr 2016-164-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Medicinsk åldersbestämning av ensamkommande 
flyktingbarn 

Beslut 

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Per Ossmer med flera, Sverigedemokraterna, har lämnat en 

motion om medicinsk åldersbestämning av ensamkommande 

flyktingbarn. Motionärerna yrkar i motionen att 

kommunfullmäktige ger i uppdrag åt berörda förvaltningar och 

tjänstemän att i fall där tvekan föreligger kring den 

ensamkommandes ålder genomföra en så noggrann 

åldersutredning som låter sig göras med dagens teknik. Det är av 

stor betydelse för den enskilde om man registreras som barn 

eller vuxen, både vad gäller rättsliga frågor och möjlighet till 

stöd och boende samt skolgång. Förvaltningen anser att det inte 

ska åläggas kommunens tjänstemän att åldersbestämma 

ensamkommande flyktingbarn. Detta är Migrationsverkets 

uppgift och ingår i den initiala utredningen som fastställer 

barnets härkomst och ålder samt skäl att stanna i Sverige. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 juli 2016. 

Dnr 2016-207-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

25 augusti 2016 
Blad 21 

 

  

§ 17   

Nyanlända och asylsökande i Stockholms stad 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

Förvaltningen ställer sig positiv till de förslag som presenteras i 

ärendet och delar uppfattningen om att en ökad samordning och 

en långsiktig strategi för mottagandet ger bättre förutsättningar 

för nyanlända att etablera sig i Stockholm. Det ökade antalet 

asylsökanden och ensamkommande flyktingbarn som kommit 

till Stockholm kommer påverka stadsdelsnämndernas situation 

på både kort och lång sikt. Förvaltningen efterfrågar dialog och 

samråd gällande stadens inventering av möjlig mark för 

paviljong- och modulhus inom stadsdelsområdet, både vad 

gäller lämplig placering, information till närboende samt vilka 

grupper av nyanlända som är aktuella.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 juni 2016. 

Dnr 2016-262-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Revidering av reglemente för socialnämnden 
 
Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I ett tjänsteutlåtande från socialförvaltningen 2016-06-16 

framkommer det att socialförvaltningen har uppmärksammat att 

två av socialnämndens uppdrag inte finns angivna i nämndens 

reglemente; socialnämndens uppdrag att genomföra tillsyn av 

tobaksförsäljning på försäljningsställen som har 

serveringstillstånd, samt uppdraget att samordna 

stadsdelsförvaltningarnas tillsyn av folköls- och 

tobaksförsäljning. Socialförvaltningen föreslår därför att nya 

skrivningar införs i socialnämndens reglemente som specificerar 

dessa ansvarsområden. Socialförvaltningen uppmärksammar 

dessutom stadsledningskontoret och stadsdelsförvaltningarna på 

att stadsdelsnämndernas reglementen kan behöva ses över i 

denna del. Förvaltningen har uppmärksammat detta och inväntar 

nytt reglemente från stadsledningskontoret.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 juli 2016. 

Dnr 2016-404-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Biblioteksplan 2016-2020 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen av förslag till Biblioteksplan 2016-2020. 

 
Ärendet 

Biblioteket är en av samhällets viktigaste fria mötesplatser och 

förvaltningen är positiv till det arbete som planen beskriver för 

att komma i kontakt med nya användare, vara relevant för fler, 

tillgång utanför öppettider och arbetet med att bibliotekstjänster 

ska finnas nära till hands. Förvaltningen finner att särskild fokus 

bör läggas vid följande områden; ungdomars användande, 

tillgängliggörande av bibliotekslokalen fysiskt som psykiskt, en 

trygg och inspirerande miljö för stockholmare samt goda 

förutsättningar för medarbetaren att utföra biblioteksuppdraget. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 juni 2016. 

Dnr 2016-229-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade tillsammans 

med tjänstgörande ersättaren Mats Hasselgren (L) bifall till 

moderaternas och liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Mats Hasselgren (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut 

 

att därutöver anföra 
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Det är positivt att en ny biblioteksplan nu presenteras och hu-

vuddragen i dokumentet är bra. Bibliotek fyller en viktig funk-

tion för bildning i samhället.  

 

Mycket av det som presenteras i den nya biblioteksplanen är 

positivt, inte minst delarna om det ökade behovet av digitaliser-

ing på biblioteken. Den digitala utvecklingen bör bejakas. 

Moderna bibliotek ska klara av sitt läsfrämjande uppdrag i såväl 

det digitala som det fysiska rummet. 

 

Biblioteksplanen för 2016-2020 lämnar dock en del att önska. 

Ordningsproblemen och bristen på trygghet är en av de största 

utmaningarna för Stockholms bibliotek framöver, och vi hade 

gärna sett att biblioteksplanen på något sätt adresserade dessa 

problem och kom med förslag på hur de kan lösas. Stockholms 

bibliotek rapporterade under första halvåret 2015 lika många in-

cidenter av våld, hot och trakasserier som under hela 2014 enligt 

siffror från kulturförvaltningen. Det handlar inte om bara folk 

som pratar ”för högt” utan också om reella hot och brott. Lika 

lite som vi ska acceptera att människor blir utsatta för våld, hot 

och trakasserier på torget kan vi naturligtvis göra det på bibli-

oteket. Bibliotek ska vara trygga för alla, oavsett stadsdel. Hot 

och våld ska aldrig accepteras och bibliotekspersonal måste 

känna att de får ett fullgott stöd av arbetsgivaren i detta.  

 

Det är också viktigt att i biblioteksplanen ta upp den mer över-

gripande diskussionen om vad som är en god bibliotekskultur 

och hur biblioteken ska förhålla sig till dem som inte följer den. 

Detta är självklart när det gäller trakasserier och våld, men även 

gällande andra normkonflikter skulle en diskussion vara öns-

kvärd. Hur ställer sig Stockholms stad till den omdiskuterade 

"tysthetsnormen"? Hur bör utåtagerande ungdomar eller ovana 

biblioteksbesökare behandlas - med en accepterande eller en till-

rättavisande attityd? Hur skapas en långsiktigt attraktiv och 

funktionell biblioteksmiljö som kan utgöra både stöd för dem 

med behov och lockelse för dem med bristande intresse? Dessa 

frågor förtjänar att belysas i planen.  

 

Biblioteken ska värna yttrandefriheten. Utbudet ska inte 

innebära inskränkningar utifrån ideologiska, politiska eller 

religiösa synpunkter. Den senaste tiden har det förts många 

diskussioner om censurens vara eller icke vara på biblioteken, 

exempel i närtid är diskussionerna kring Tintin och Lilla Hjärtat. 

Censuren är bedräglig som politiskt verktyg då den gör våld på 

de principer som är det fria samhällets utgångspunkt, fria män-

niskors förmåga, rätt att ha fri tillgång till information och fritt 
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uttrycka sina åsikter. Om detta skrivs ingenting i bibliotek-

splanen. Bibliotekens syfte är att tjäna allmänheten genom fri 

tillgång till information - även sådan som faller utanför det som 

är politiskt opportunt eller allmänt kutlturellt accepterat. Kring 

demokrati, yttrandefrihet och åsiktsbildning hade vi därför ön-

skat ett mer utförligt resonemang. 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort 

i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas reservation. 
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§ 20   

Ändring av mandatperioder, sammansättning med 
mera och ändring av instruktion för 
kommunstyrelsens pensionärsråd och 
stadsdelsnämndernas pensionärsråd 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) och 

stadsdelsnämndernas pensionärsråd (SPR) är rådgivande organ i 

allmänna frågor som rör äldres levnadsförhållanden. 

Sammansättningen beror på medlemsantalet i de 

pensionärsorganisationer som är verksamma i Stockholm. KPR 

består av nio ledamöter och nio ersättare och SPR består av fem 

ledamöter och fem ersättare och mandatperioden är ett år. 

Stadsledningskontoret föreslår vissa ändringar i instruktionerna 

för pensionärsråden, bland annat rörande sammansättningen och 

mandatperioder. Förvaltningen ställer sig bakom de föreslagna 

ändringarna.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 augusti 2016. 

Dnr 2016-268-1.5.1.  

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

yrkade att nämnden antar förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) yrkade tillsammans 

med tjänstgörande ersättaren Mats Hasselgren (L) bifall till 

moderaternas och liberalernas förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordförande Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Mats Hasselgren (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för eget förslag enligt följande. 
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Förslag till beslut  

 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

 

2. Att som svar på remissen från kommunstyrelsen anföra 

följande: 

 

Det är klokt att finna framgångsrika former för 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) och 

stadsdelsnämndernas pensionärsråd (SPR) i dess roll som 

rådgivande organ i allmänna frågor som rör äldres 

levnadsförhållanden. Sammansättningen beror på 

medlemsantalet i de pensionärsorganisationer som är 

verksamma i Stockholm.  

 

Dock innehåller den föreslagna modellen en rad demokratiska 

utmaningar kring vilka det krävs förtydliganden och 

förbättringar av de föreliggande riktlinjerna.  

 

För att minska administrationen föreslår stadsledningskontoret 

att mandatperioden ändras från ett till fyra år så det följer 

mandatperioden för de organ som utser ledamöterna. Som 

argument anförs en minskad årligen återkommande 

ärendehantering och en förbättrad förutsättning för rådens 

interna arbete.  

 

Alliansen ser en risk i pensionärsorganisationerna kan få 

svårigheter att nominera ledamöter då ett fyraårigt åtagande kan 

upplevas som betungande. Det kan leda till vakanta platser och 

ökad administration genom hantering av nyval inom 

mandatperioden. Vidare innebär en fyraårig mandatperiod att 

men frångår den nomineringsprincip som gäller för såväl 

förtroendevalda i nämnder och fullmäktige, som för 

stadsdelsnämndens övriga råd. Demokrati måste få kosta, 

oavsett om det genererar mer administration eller ej. 

 

Det föreslås vidare att en mer ingående undersökning av 

pensionärsorganisationernas medlemmar ska ske var fjärde år 

inför eventuell justering av antalet mandat. Alliansen ser en risk 

i att pensionärsföreningarnas medlemsantal kan fluktuera över 

tid. En översyn vart fjärde år innebär att pensionärsrådets 

representation kan bli missvisande. Alliansen föreslår att den nu 

gällande revisionsperioden på ett år ska ligga kvar. 

 
Ersättaryttrande 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

25 augusti 2016 
Blad 28 

 

  

Ersättaren Malin Björk (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort 

i nämnden hade hon ställt sig bakom moderaternas och 

liberalernas reservation. 
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§ 21  

Rapport ”Framtida inriktning för färdtjänsten” 

Beslut 

1. Tjänsteutlåtandet överlämnas till kommunstyrelsen som svar 

på remissen. 

2. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Trafikförvaltningen har av trafiknämnden fått i uppdrag att 

fastställa en strategisk inriktning för framtiden för färdtjänsten 

och utreda nya trafiklösningar för närtrafik och anropsstyrd 

trafik inom den allmänna kollektivtrafiken. Uppdraget om en 

översyn av inriktning för färdtjänsten i framtiden är uppdelat i 

två faser. Denna rapport utgör fas 2 av utredningen. I 

utredningen föreslås bland annat samma regelverk för alla, 

förbättrad information, höjda avgifter för medresenärer, en ny 

form av kundval och ändrad resetilldelning. Förvaltningen 

ställer sig bakom utredningen i sin helhet och är särskilt positiv 

till inriktningen mot förbättrad information till resenären.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 augusti 2016. 

Dnr 2016-362-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Delrapport från äldreboendeutredningen 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

I budget 2015 beslutade kommunfullmäktige att en utredning 

skulle göras för att tydliggöra behovet av hur olika bostäder för 

äldre ska tillgodoses. Under 2015 tillsattes mot bakgrund av 

detta en utredning, Äldreboendeutredningen, inom 

stadsledningskontoret. I utredningens delrapport finns en 

nulägesbeskrivning av biståndsbedömda och icke 

biståndsbedömda boenden för äldre, befolknings- och 

behovsutvecklingen inom äldreomsorgen samt analyser och 

förslag som syftar till att tillgodose behovet av bostäder för 

äldre. Ett huvudförslag är att staden ska erbjuda tre 

boendeformer för äldre, trygghetsboende med aktivitetscenter, 

servicehus och vård- och omsorgsboende. Det lämnas också 

förslag på hur tillgängligheten ska öka inom det ordinära 

bostadsbeståndet samt hur informationen kring boende för äldre 

kan förbättras. Förvaltningen ställer sig i allt väsentligt bakom 

utredningens förslag.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 2 augusti 2016. 

Dnr 2016-369-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Strategisk inriktning för företagsområden 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

En av Stockholms stads stora utmaningar idag är att kombinera 

behoven av nya bostäder med att säkerställa tillgången till mark 

för olika typer av verksamheter. Staden behöver därför en tydlig 

policy för hur stadens återstående renodlade företagsområden 

ska utvecklas.  

 

Förvaltningen är positiv till att det finns tydliga strategier för 

hur staden ska arbeta vidare med att möta de identifierade behov 

i stadens renodlade företagsområden och i den växande hållbara 

täta blandstaden. Detta utifrån aspekter som att säkerställa 

samhällsnödvändig verksamhet och miljöaspekter med mera.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 juni 2016. 

Dnr 2016-340-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Tomträttsavgälder för småhus 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Förvaltningen har inte någon erinran mot förslaget om nya 

avgäldsnivåer för småhus då prisutvecklingen som skett på 

bostadsmark i Stockholms stad de senaste åren har medfört att 

avgäldsunderlagen idag är mycket låga i förhållande till dagens 

markprisnivåer. Intäkterna från tomträttsavgälderna är viktiga 

för att Stockholm stad ska kunna investera i nya bostadsprojekt i 

framtiden.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 juli 2016. 

Dnr 2016-283-1.5.1. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25 a)  

Tomträttsavgälder för flerbostadshus 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har inte någon erinran mot förslaget om nya 

avgäldsnivåer för flerbostadshus då prisutvecklingen som skett 

på bostadsmark i Stockholms stad de senaste åren har medfört 

att avgäldsunderlagen idag är mycket låga i förhållande till 

dagens markprisnivåer. De låga avgäldsunderlagen har gjort att 

aktörerna på bostadsmarknaden kunnat tillgodogöra sig det 

ökade värdet på marken istället för markägaren, det vill säga 

kommunmedborgarna. Intäkterna från tomträttsavgälderna är 

viktiga för att Stockholm stad ska kunna investera i nya 

bostadsprojekt i framtiden.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 4 juli 2016. 

Dnr 2016-284-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

25 augusti 2016 
Blad 34 

 

  

§ 25 b)  

Revidering av program för hållbar stadsutveckling – 
Norra Djurgårdsstaden 

Beslut 

Ärendet utgår. 
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§ 26  

Detaljplan för Östermalm 1:61 med flera avseende el-
tunnelanläggning City Link etapp 2 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen har i huvudsak inget att invända mot förslaget. 

Enligt förvaltningen är det angeläget att information om 

projektet ges till berörda boende och verksamheter samt att 

hänsyn tas till dem under byggtiden. Förvaltningen anser att det 

är viktigt att ventilationsschakten utformas och anpassas till 

stadsmiljön samt att värdefull vegetation inte påverkas. 

Förvaltningen förutsätter att projektet följer upp en möjlig 

grundvattensänkning genom mätning under ett antal år efter 

tunnelns färdigställande. Enligt förvaltningen ska eventuell 

negativ följdverkan för växtligheten, på grund av 

grundvattensänkningen, kompenseras.   

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 2016-383-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27  

Detaljplan för Älgen 5 i stadsdelen Östermalm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen ser positivt till förslaget som innebär att en delvis 

kontoriserad byggnad återställs till bostäder och kompletteras 

med ytterligare bostäder i gårdshus. Detta ligger i linje med 

stadens mål om tillskapandet av nya bostäder, inte minst centralt 

i staden där befintlig infrastruktur kan utnyttjas och 

bebyggelsestrukturen på ett hållbart sätt kan kompletteras. 

Förvaltningen ser också positivt på att byggnadens gårds- och 

gatufasad återställs till sina ursprungliga former samt på 

rivningen av den överbyggda gården som innebär att kontakten 

mellan granngården öppnas upp.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 juni 2016. 

Dnr 2016-350-1.5.3. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 28  

Detaljplan för fastigheterna Riddaren 23 och 25 i 
stadsdelen Östermalm 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen är positiv till detaljplanen som är i linje med 

Översiktsplanen för Stockholm stad och Vision City som pekar 

ut strategier för att skapa en mer levande och trygg stadskärna 

med blandade verksamheter. Förvaltningen vill dock framhålla 

att det är viktigt att det under byggnationen skapas förutsättning 

för att föräldrar och barn på ett tryggt sätt kan ta sig till och från 

den förskoleverksamhet som finns inom fastigheten.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 juni 2016. 

Dnr 2016-357-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29  

Detaljplan för del av fastigheterna Östermalm 3:62 och 
2:117, Strandvägskajen 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen ser positivt på förslaget som skapar en mer 

långsiktig trygghet för de befintliga verksamheter som finns på 

Strandvägskajen idag, genom att bekräfta dem i detaljplan. 

Förvaltningen ser också positivt på att förslaget innebär att 

staden genom en ny detaljplan för området får rådighet över 

kajen så att denna viktiga och vackra allmänna plats ges 

förutsättningar att utvecklas långsiktigt och hållbart.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 juni 2016. 

Dnr 2016-397-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 30  

Månadsrapport för juli 2016 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner rapporten och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner ett 

överskott om 5,0 mnkr. I samband med tertialrapport 1 begärdes 

och har av kommunstyrelsen beviljat 6 mnkr i 

omslutningsförändringar (ökade kostnader och intäkter), 0,8 

mnkr för arbete med fattiga EU-medborgare, 2,6 mnkr för 

specialbostäder i norra Djurgårdsstaden samt 0,3 mnkr av 

begärda 1,9 mnkr för åtgärder för en giftfri förskola. Därtill 

fördelades 0,5 mnkr för kolloverksamhet. För investeringar 

beviljades 0,7 mnkr för ökad tillgänglighet och 0,4 mnkr för 

klimatinvesteringar. 

 

Dnr 2016-122-1.2.1. 
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§ 31 

Beskrivning av socialtjänsten inom Stockholms stad 
2015 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Socialnämnden arbetar för att stadens socialtjänst ska bedrivas 

utifrån likställighet, rättssäkerhet och med god kvalitet för 

medborgarna. Medborgarna ska få likvärdiga och lika 

tillgängliga insatser oavsett var i staden de bor. 

 

Detta är den sjunde socialtjänstrapporten som publiceras för att 

ge en samlad bild av läget inom delar av stadens socialtjänst. 

Den första gjordes för år 2009 och de följande redovisar i 

huvudsak samma variabler för att möjliggöra jämförelser över 

tid. Statistikuppgifter är hämtade från stadens befintliga 

verksamhetssystem om inte annat anges. 

 

Dnr 2016-376-1.2.1 
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§ 32 

Granskningsrapport 14 – Helhetssyn och 
tillgänglighet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Aktuell granskning är nummer två på temat helhetssyn och 

tillgänglighet och för personer med komplexa behov, psykisk 

ohälsa parallellt med funktionsnedsättning. Sammanlagt har 35 

akter granskats i stadsdelsförvaltningarna Kungsholmen, 

Skarpnäck, Älvsjö och Östermalm, där antalet ärenden varierade 

från tre till 18. 

 

Dnr 2016-425-1.2.1. 
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§ 33  

Lägesrapport om projekt Stella- det tredelade 
föräldraskapet 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Projektet Stella – det tredelade föräldraskapet har utvecklat en 

ny insats i form av en frivillig råd- och stödverksamhet för 

föräldrar vars barn, 0-18 år, är placerade enligt socialtjänstlagen 

(SoL) eller lag med särskilda bestämmelser om vård av unga 

(LVU) i jourhem eller familjehem. 

 

Dnr 2016-377-1.2.1. 
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§ 34  

Anmälan av svar på förvaltningsremiss – Förnyat 
samråd för vattenverksamhet för bergrumsgarage 
inom fastighet Hjorthagen 1:5 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Utbyggnaden av Norra Djurgårdsstaden innebär ett ökat behov 

av parkeringsplatser och därför utreder Stockholm parkering AB 

(SPAB) möjligheten att förlägga ett parkeringsutrymme i 

Hjorthagsberget. Parkeringsutrymmet, fortsatt kallat 

Hjorthagsgaraget, ska klara behovet av ca 1200 

parkeringsplatser som kommer att kunna nyttjas både av boende 

i Norra Djurgårdsstaden, för evenemang vid Hjorthagens IP och 

övriga kulturevenemang knutna till den nya kulturscenen i 

området. 

 

Dnr 2016-361-1.5.3. 
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§ 35  

Arbetsmiljöverkets avslutsbrev i inspektionsärende -
Hemtjänst Linnégatan 61 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Arbetsmiljöverkets avslutningsbrev, daterat 29 juni 2016, anger 

att nämnden bedöms uppfylla ställda krav. 

 

Dnr 2015-785-1.4. 
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§ 36  

Arbetsmiljöverkets beslut i inspektionsärende - 
Dianagårdens vård-och omsorgsboende 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Arbetsmiljöverkets beslut, daterat den 22 juni 2016, anger 

förbud och föreläggande med vite enligt 7 kap 7 § 

arbetsmiljölagen. 

 

Dnr 2015-575-1.2.1. 
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§ 37  

Anmälan av pensionärsrådets protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 15 augusti 2016. 
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§ 38  

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Dnr 2016-7-1.1. 

 
Ärendegrupp i del-

egationsordningen 

Datum Beslut Delegat 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens 

centrala upphand-

lingsentreprenör 

eller vid flera för-

valtningars gemen-

samma upphand-

ling lämna uppdrag 

till direktör för den 

förvaltning som 

driver upp-

handlingen. 

 

16-06-13 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

stadsdirektören vid 

stadslednings-

kontoret att för 

nämndens räkning 

genomföra  upphand-

ling av tryckeritjäns-

ter. 

Dnr 2016-339-2.2.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 
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§ 39 

Anmälan av promemoria 2016-08-25 med förteckning 
av inkomna brev, medborgarförslag, skrivelser med 
mera 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Från och med den 31 maj 2016 till och med den 8 augusti 

2016 

 

A. Meddelande från Socialnämnden 
Tillståndsutskottets protokoll från den 28 juni 2016. 

Protokoll i sin helhet. 

 

B. Inkomna brev, skrivelser, medborgarförslag m.m. till 

Östermalms stadsdelsnämnd 
Medborgarförslag: 2016-07-07, ”Om skateboardramp för de lite 

äldre barnen”.  

Se bilaga  www.stockholm.se/insyn/ostermalm 

 

Medborgarförslag: 2016-05-24, ”Låt pensionärer och arbetslösa 

ungdomar äta gratis i skolmatsalar”.   

På uppdrag av stadsdelsdirektör Christina Klang har förslaget 

översänts till utbildningsförvaltningen den 8 juni 2016 då 

förslaget inte ligger inom nämndens ansvarsområde. Det bör 

vara utbildningsnämnden som fattar beslut om eventuellt 

genomförande då förslaget handlar om skolornas möjlighet att 

genomföra förslaget. Förvaltningen är tacksam för utredning av 

förslaget och återkoppling av utbildningsförvaltningens beslut. 

 

Inkom 2016-06-13 meddelande från Stockholms stadsarkiv om 

uppföljning av stadsarkivets förelägganden vid inspektion. 

Stadsarkivet avslutar inspektionsärendet. 

 

Förvaltningsbrev daterat 2016-06-03 till Stockholms stadsarkiv 

om begäran om en förlängning av åtgärdstid fram till juni 2017 

för att säkerställa brandklassen på schaktrutor och arkivdörrar 

till förvaltningens närarkiv i förvaltningshuset. 

 

Medborgarförslag: 2016-06-11, om ”Förläggning av 

musikevenemang till inomhusarenor”. 
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Då medborgarförslaget inte ligger inom nämndens 

verksamhetsområde översänds det till idrottsförvaltningen den 

13 juni 2016. 

 

Synpunkt från invånare inkom 2016-06-16 ”Inga modulbostäder 

på Gärdet”. 

 

Synpunkt från invånare inkom 2016-07-20 ”Kommentarer och 

förslag i anslutning till beslut i ärendet om upprustning av Ellen 

Keys park , dnr 2014-716-1.5.3. 

 

Brev 2016-07-19 angående ”Meningsfull sysselsättning”. Dnr 

2016-11-1.2.3. 

                

C. Inkomna domar, beslut och protokoll  
Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

BESLUT 2016-06-09 målnr 11674-16 gällande överklagat 

beslut, Östermalms stadsdelsnämnd den 18 maj 2016 § 3. Saken 

gäller laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår yrkandet om inhibition. 
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§ 40  

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade nämnden om den 

inbjudan som delats ut till nämnden avseende ”Trygghets- och 

säkerhetskonferens” som äger rum den 23 september 2016 

mellan kl. 9-15. Anmälan till förvaltningen senast den 31 

augusti 2016. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslöt att de förtroendevalda i nämnden som 

vill delta anmäler sig till förvaltningen. Ersättning för förlorad 

arbetsinkomst och dagarvode utgår vid deltagande. 

 

Vidare informerades nämnden om nytillsättning av en 

kvalitetschefstjänst vid förvaltningen. 

 

Nämnden informerades även om den avhysning av bosättning 

som ägt rum vid Midskogsgränd. 

 

Stadsdelsnämnden framförde ett tack till förvaltningen för 

föredömlig insats. 
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§ 41  

Övriga frågor 

Ordföranden informerade nämnden om att förvaltningen 

kommer att tillsätta en referensgrupp avseende upphandling av 

måltider vid Dianagården. Referensgruppen kommer att träffas 

vid ett tillfälle. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse tre representanter från 

majoriteten och två representanter från oppositionen för 

deltagande i referensgruppen.  

 

Berit Nyberg (S) framförde till nämnden en synpunkt om 

förtroenderåden och de förtroendevaldas roll i råden. 

 

 

Inkomna skrivelser från förtroendevalda 
 

Skrivelse, dnr 2016-472-1.1., om ”förskolekapacitet på 

Östermalm” av Therese Carlborg m.fl. (M) och tjänstgörande 

ersättaren Mats Hasselgren (L).  

Ersättaryttrande anmäldes av ersättaren Malin Björk (C) att om 

hon hade tjänstgjort i nämnden hade hon ställt sig bakom 

skrivelsen. 

 
Beslut 

Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 42  

Utredning enligt 14 kapitlet socialtjänstlagen med 
misstanke av missförhållande  lex Sarah  
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§ 43 

Inkommen rapport enligt 14 kap socialtjänstlagen i 
egen regi verksamhet 
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§ 44  

Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 
socialtjänstlagen, kvartal 2 2016 - äldreomsorg 
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§ 45  

Rapportering av ej verkställda beslut enligt LSS, 
kvartal 2 2016 - socialtjänsten 
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§ 46  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 9 juni 

2016, 28 juni 2016 och 7 juli 2016. 

 

 

 

 


